58 CASELLI AVENUE
SAN FRANCISCO 94114
TELEPHONE:

May 8, 1979
431-8706

Beloved Mother,

Kathleen called today because I sent her a phone bill with
charges she made amounting to $127,00. I told her I would pay $27.00
on calls she made to her Mother, brother in Montana, her ex-husband
and calls her children made to old friends in Santa Rosa. She also
asked me to pay her vitamin bill which she made here just before she
left which was over $40.00. Joan said Kathleen said all were for Louise
except $9.00 worth, Kathleen has always received $150,00 from her
ex=husband every month since she has been here. She now has him send
each child a check for $75.00, I asked her if I could have Helen's
$75.00 apply to my commitment to pay toward her education this quarter
at Montessori International. I give Helen $5,00 a week from me for
an allowance to let her know I care.

She called me a son-of-a-bitch for sending that bill and said
she would write to you about how bad I really am and that what I said
was lies. The hate entities are back. Mother, I did not Tie or exag-
gerate, I made notes often as I realized she needed help. As long as
she has again made me an enemy perhaps the Church and you are safe,
She blamed me for telling you.about her and not protecting her as a
wife. She said you certainly would not respect me for breaking the
confidence of a wife. I told her I had to chose between God and her.

Last year I wrote out checks -to Kathleen and her children
amounting to $1,390.00, plus $890.00 dentist bill, plus cash, plus vaca-
tions, plus flights and wardrobe., I would like to divorce her now if
-you permit before she runs up big bills that I would be responsible for,

I spent twelve miserable years knowing Kathleen., I want it to
end, It was enough time of grace for karma to be worked out and appar-
ently it was not. I really tried my best but to continue would be a
waste of valuable time. I thank El Morya often for the dispensation
that I do not have to continue the marriage. You can verify with L1nda
if I was not generous and fair with Kathleen and her children.

Linda will be moving to an apartment in Westlake--sharing it
with Julie Lane and going to a college down here. She gave up her boy-
friend and I am so very grateful for all this. Kathleen's leaving and
her seeing my stand has made all the difference.



Kathleen's attitude when she came to San Francisco to visit was
always to criticize you and others in the organization, doubt your
messengership and complain about the organization, I just considered
she was tired and really did not know what to do ti11 I came here and
had to expose it for your safety and my survival.

Kathleen said Louise hates her for taking her to Gerber and she
will leave immediately after she graduates, come to Camelot to graduate
here and 1ive here away from her Mother and Kathleen will riot stop her.
This is Louise's idea alone. Kathleen wants to tell her that she is
there with because of her suicide feelings-but [-told her not to. Kathleen
hates being with her Mother. She does not work and wants me to support
her. She wants to move into my home in San Francisco. I will not permit
this mainly because of Linda being there,

Kathleen has phoned me about four times, 1 never call her, She
was always sweet until this last call., The sweetness she expressed was a
Kathleen 1 did not know in marriage, I know Kathleen hates me, I have
been so under attack since she first left. I have been half sick all the
time. I could hardly talk and Linda has the same and was in bed for one
and a half weeks right after the conference. ‘Recently I have had Read-
aches and numbness on one side of my head.

I would think she would respect you for all you have done for her
and her children and bringing us together in marriage which was her big
quest, I feel all right having married her, Something was trying to be
fulfilled but it did not work out thusly. I learned alot about myself.

I am grateful it happened and I am grateful it is over. MNow Kathleen
wants to blame Louise and me for her karma. .I do not want to carry her
karma any longer. May I start divorce proceedings?

A1l best wishes as ever. Sorry to have to burden you with this,

Most respectfully, I remain
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May 21, 1979

Beloved Mother,

%; N g I am overjoyed to receive your letter
E I ‘¥>/ and understand that your decision is based
- . on the infommation you have received from
others and even information you have not received that
A sameone overlooked givihg to you. I hope to clarify some
d '|}| misunderstandings ever mindful of the lesson Job learned
and trusting God will accept my humble apology for the
‘vile things I have said and vindicate me on those charges
of which I am innhocent. Reading Matthew 7, Jesus says to
withhold judgment, be humble and hammless, forgiving
"seventy times seven." Therefore, I choose not to defend
the error mixed with truth, but to leave it to God to
handle it in his own way. I take responsibility for not
having shared with you my concerns and letting them grow
out of proportion and have suffered much remorse. It is
your suffering over a naughty child that concerns me, ahd
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% having been properly spanked and reprimanded by the love

7 of the Mother, please know you are loved and dear to my
heart. s

I called you after two weeks but could not get
‘through to you because you were in a Board meeting, so I
spoke with Linda and asked her to have Nancy call me. I
heard nothing, so called.again for Nancy. She returned my
call the following day. When Monroe advised me Louise wak
: being sent home, he left me with the impression you wanted
4 me to devote the next two months to caring for her and
b this superceded our previous arrangement. I asked Nancy
‘ to verify that with you or tell you if the subject came up|

and it became obvious you were expecting the call. I can
see you never received the message and I apologize for not
calling you direct at home~-it did occur to me to do so.

! ﬁ thy presence is fulness of joy, at thy right hand
there are pleasures for evermore.  Pralm 16:11
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I assumed Monroe was filling you in. How-

me He did not believe you had given me a
single thought since I left--that you had
more important things to think about. But
he has known all along that I have been
taking my mother 86 miles roundtrip four

| any way I can be of use while there.

days a week for radiation therapy for many
weeks now. Soon the therapy will be finished. We live if
a remote area and I did look for parttime work, but there
has not been anything available through the union, depaxrt-
ment of employment, or newspaper.

I have been in therapy sinée arriving here, but dig
not choose to tell Gregory about it. The doctor I am see-
ing free of charge at the mental health clinic does not

feel it is necessary for me to come on a steady appoiniment

basis because I do not have a mental disorder but rather
find it difficult *to control my emotions when under stresg
The love/hate dichotomy of which you speak exists to a
degree and I discussed this with the doctor along with
self-hate and compassion, schizophrenia, and anything elssg
I could think of as maybe existing in my world. I am
studying Self-Hate and Compassion by Dr. Theodore Isaac
Rubin, President of the American Institute of Psyche-
analysts, and plan to digest Understanding Yourself as
soon as I cah get a copy.

My mother wlll bring my stepfather home when her
radiation treatments are completed, and then I will be
leaving for the San Francisco Bay Area where employment ig
readily available. I do"HBpe you will accept Helen back
at Montessori in the fall and hope to be able to earn the
money for hexr tuition. I will serve the Brotherhocod in

I would love to return to Camelot after meeting
your conditiohs, but do not see how it is practical
economically with Louise in college and Helen heeding
braces on her teeth and tuition for school. The cost of

n thy presence is fulness of joy, at tby right hand
there are pleasures for evermore.  Psalm 16:11

ever, during our recent conversation he told
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therapy must also be considered. Every

psychiatrist I have ever seen at Gregory's
insistence has discharged me stating there
was not sufficient reason to continue seeing
me, so I guess the only one who can bring

about change -in me is me, and I am ready to
render unto God that which is his. T still

believe that the answer to every problem is
in the Bible and turning to God for strength to overceme

opposition to God-victory., What do you think?

Louise is doing extremely well, having recovered

from a lengthy attack of juvenile rheumatoid arthritis
(Still's Disease). The Bheunatologist who treated her
is not a psychoanalyst, but he did interview Louise at
my request concernhing her depression and found her to be
a well balanced young lady. Her severe anemia causes
fatigue and some depression. Louise was behind in her
school work due to illness, was fatigued and anemic, and
also on her six-week cycle with an eclipse of the
Pisces sun/Pisces moon when she told me she felt suicidal}
I told Gregory, we told Lrucile, and Louise tells me that
Jucile led her into suicidal fantasies with aggressive

questions. Is is possible we have overreacted and
Louise was not objectively interviewed? Louise has denie
ever having written a _letter to the Lords of Kama asking
to go through the second death. She said if Lucile said
she had, that Lucile is confused or misunderstood. Louis
also said she has been participating more and more in
student activities.

‘ Louise has adjusted well, is making very good grade
and lots of friends and has been accepted to Sacramento
State for fall quarter. She felt at home on the campus
when we saw a stump lecture pester on campus Sunday. We
also called at The Summit Lighthouse in Sacramento on
Sunday late afternoon, but no one was there.

Gregory told Louise you said I was out to destroy
her, Helen and himself and would then go insanee She

n thy presence is fulness of joy, at t))y right hand

there are pleasures for evermore.  Pralm 16:11
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came here believing that. Gregory told me
at the same time that Louise did not know I
had been asked to leave. This put me in an
awkward position in dealing with her. I was
shocked to learn he had spoken so candidly t$
her and put her in a position of feeling she
had to choose between her loyalty to you and
her loyalty to me. I fimmly believe it was.

this conflict she arrived with that led to the attack of
rehumatoid arthritis. That was when I called Monroe, for
1 was concerned Gregory may also have told Helen I was out
to destroy her, and how would you feel if someone told
your children you were out to destroy them and would then
go insane® I admit I was very, very angry. I was also
angry because Gregory was withholding money ehtrusted to
him by Louise's father as a graduation present to pay for
telephone calls to my mother he had authorized me to make
due to her illhess. Gregory has since graciously forward%
that money to Louise with a gift of his own.
: You say you did not say anything to Gregory about
me that you did not say to me. This statement is directly
contradictory to what Gregory has told me. Gregory said
that he was hot supposed to tell me this and asked me to
hold it in confidence, which I did at first, but he said
you opehed the Book of Life in James McCaffrey's office ai
he was shocked by what you told TIm but he could not tell
me what you said about me because it was confidential. . H#
could, however, tell me that El Morya sald the kama
between us was over and he was free to divorce me. He
also said you commented you could understand now why he.
wanted to marry Patricia instead of me. He then told me
he would not take me back unless I wrote you a letter
! telling you he is not a critical person because you had
told him on three occasions that I said he was critical.
Tt was wrong of me hot to cast the smote out of my
own eye before criticizing Gregory. He and I are two of
a-kind--mucﬁiggn the outside and pure gold underneath.

n thy presence is fulness ‘af foy, at :)Jy right hand (over)

there are pleasures for evermore.  Pialm 16:11
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Gregory teld me you had forbidden him to assist
me financially or contiibute in any way to my support.
I would appreciate your confimming this to me personally.
It would also help me psychologically to receive from you
an interpretation of the meaning of wedding vows. I .can
remember Gabriel saying the seven couples he named would be
faced with a lot of opposition to their marriages. Have
I in the Church's opinion forfeited my right to marriage?
You told me once that Gregory and I could be twin flames
or soul mates--whatever the tie it is a strong one. Can
you shed any insight on that for me. It might help me to
understand the dichotamy we have not been handling.

_ I do not take marriage lightly, nor is it anything
I feel we move into out of convenience or out of because
of inconvenience. When you have a godly relationship, it
should stand the test of trial by fire.. '

Things I am sharing with you concerning Gregory are
s0 you can help, if you will, to bring about uhderstanding
between us where we have failed. Blessed are the peacemakers.,

I suppose Gregory is planning to file for a divorce
since I have not written to you that he is not a critical
person. However, to do so would have been a betrayal of
his soul. The progress of his soul should be the first
consideration. He has come a long ways from where he was
when we met and is hanging in there no matter how tough
it gets. o

My husband wants to be on permanent staff--he said
he never wants to leave Camelot. I must adnit that scared
me because I was nhot yet at that point myself after 3-1/2
vyears and was getting restless. I am a goer and found my
job to be much easier when commuting to the Ashram. I don't
know how Milarepa stood it in that cave for so long. Thanks
for recommending that book about Milarepa--it gave me hope
. that our relationship might scmeday be renewed. Milarepa
did have some help from his guru's wife in moments of weakness.
This illustrates howw cah help each other prepare for the
guru-chela relationship. Fascihating Womanhood has also
helped me to define my role as a wife, God willing.



I regret hot having mustered the
courage to face you with projections and the
aggressive mental suggestions and will show
to those who have malighed me the same mercy
and forgiveness you have so lovingly given.
There were so many things I wanted to tell yoy
I have been struggling with because I don't
know whether it is more important to consign
them to the violet flame or tell you about them so you car
help Gregory as his guru. You have encugh to handle with-
out more "garbage" and I could never be sure whether I wag
being helpful in telling or revengeful, i.e., is it hate
or is it love that is the motivating factor. So we shall
leave well enough alone because it all will come out in
the wash anyway eventually, and I am hoping for the best.

I failed you by admitting acts I never comitted.
Thé charges Gregory leveled had interlaced truth with
error. I was afraid to try to sort it all out and scared
if I opposed him it would end our marriage on the spot.
I do wish you wotld ask Linda Mull if she thinks I have
ever tried to discourage her from attending Montessori.
Linda made her own decision and I tried to encourage her
1 to come to M.I.. Gregory said he could not afford it and
that Linda would not leave her boyfriend. I pleaded with
him, but he said he could not pressure her or she would
go live with her mother. When Margaret Flynn forced her
girls to attend, I encouraged Gregory to insist that Linda
come down. When the Flynn girls left, I told Gregory you
said M.I. is for chelas and that from that point on I was
not going to encourage Linda to attend because her attitud
towards chelaship should be the detemining factor. N

Gregory upset me when he told me it was black magig
| to do Michael decrees for our family and demanded that I
cease them immediately. I am continuing them anyway and
asking the calls be qualified by the will of God. If thig
is not in keeping with the law, please, please tell me.

1

]
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n thy presence is fulness of joy, at thy right hand

there are pleasures for evermore.  Pialm 16:11
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. Gregory's observations of my faults and spent many nights

- -anything good in me and, of course, my vanity and pride

- became an attitude. I wanted to arrest this spiral but dig *

'made Gregory feel I was an added burden ¢

~woxrth 3.3 million dollars in architec

-:and regret the forced separation from my husband by the Church.

ke 7 AT 1 B e b T i R

The pressures I placed myself under while on staff
were unreal and self-created out of vanity and pride. B
Falling short of unredistic goals created a spiral of guilt
-I could. not cope with. - T did attend every decree session
possible, but had an idolatrous consciousness about my work
and often let it interfere. : There was no relief from the
pressure because I was greeted nightly with a list of

with little sleep due to his picking and nagging which
amplified the guilt. I don't remember Gregory ever magnifying

suffered more in ignorance of ithe Beal Self. . It became easy

to, blame Gregory for my depression and fall into self-hate.
I did seek help--ask Marilyn EBa.rick. : .

, - Everything I was complaining about to my husband--
hot seeing my children enough, lack of rest, . etc.--was so
selfish and I knew it. Stop the world--I want to get off!
not seem to be able to. I went to Dr. Bouma for pains in
my -chest.. He saw-what a mess I was and told Gregory I was
not going to make it unless he took good care of me. This

o him and he seemed
to withdraw more from mé™ The night before he went to Monroe,
however, he took me out, romanced me royally, and pledged his
undying love. It was so beautiful--almost like a fairytale.

I should have known from past experience it was a set-up for
-the fall, his usual love/hate dichotomy. There isn't much
You can say to Gregory at this time, I .know, because he is

tural fees and easily
Camelot more than anything
en chosen by God for this
th your tender handling
hearly upset the cart,

aroused emotionally. He wants to do
in the world, and I believe he has be
and can anchor the light necessary wi
of his emotional body., I am sorry I

. :: + L love you and our family of brothers and sisters very
much--Gregory, too. Every day-is new and I praise God for

his many countless blessings and love. I'll be in the dugout
waiting for and preparing for the call to service, cheering
you on,  Take care of my family, please, dear Mother.

God be with you, Randall, Sean, Erin, Moira, Tanya,
and, of course, Lanello. e L

&
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" pear Kathleen,

1 received your two letters. 1 have consulted with two

separate attofneys-about the sumnary dissolution and they both say

the $5,000 figure aoplies 1O community property only when one owns,
in. their own separate nane, more than 5,000 in propertys and it

js community property then the summary dissolution cannot be used.
in our case ™ property existed as @ geparate entity before ve were

. married so that does not apply. Using that form will save attorney

fees and for me having to 90 to court. It is legal or 1 would not

~use 1t.

~ 100% jn my mind that our marriage should end noWe You may call

.1 don't know why you conjured up in.your mind that because.
1 sought to help you solve your problems that 1 had some scheme of
divorcing youe. 1 only realized it as @ possibiTity the day before
you left here. 1 know we have no foundation at this point 1o build
on so 1 definitely want a dissolution of our marriage. 1 also do

not want to discuss this as even & possibi1ity, it is definitely

Russell Teal, my attorneys which phone number you have, and ask him
if I ever discussed divorce. He knows nothing about it and will be
surprised tp hear it. Also,. 1l _have not discussed anything about the
conditions of your 1eaving tg anyone here, not even a hint. Everyone
has been told you are caring for your Mother who has cancer and that

you yanted Louise with you and that it is good for her to experience

. the world DYy £inishing high school where you aree

1 paid no income tax last year and did not need you as 3
deduction. My tax consultant suggested 1 include you 50 you would
not have 10 file a separate return. 1 will file a separate return
if you wish and you can then file a separate one.

1 am p1eased you will 1ive with your friend gloria and share
her home. ‘

1f you will attach the-fo1lowing to the property gettiement
agreement mailed to you and sign all papers I will of fer the following
assistance 10 youo $500.00 on receipt of all sunmary ¢issolution docu-
ments signed and 500,00 when 1 pick up final judgment in six months.
Which 1 will mail 1o you with rhe notice statind dissolution is finale
1 also viill pay Helen's Montessori school fee wnich 1 already agree

to $489.00.

————— -
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I got a call that you have had two good dresses in the Co]ony

. Cleaners since January. I will pick them up and send them tc you via

Helen, You have several new dresses I bought you. You don't really
need many new clothes, _

Also as a part of the agreement but not to be put in writing

- 1s that I will give Helen $50.00 spending money for the summer. W4hich

she also can use for her bus fare from Yosemite to her father®s this.
summer, - I also give her $5 00 each Saturday whlch is her a1lowance
from me. . . p——

P]ease return the cancelled checks I sent you for my f11es
shoW1ng I wrote out checks to you and your children for over one
thousand dollars in the year 1978,

Thank you for sending the room key. Where is your gate key?

) I hope you find a good job and you and your ch1]dren will
fﬁnd a rewarding future, ,

All best wishes,

-
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June 2, 1979

Dear Kath]een,r . - .

I want it clearly understood once and for all that I, of my
own free will, have decided to dissolve our marriage. I told Mother
I was divorcing you., [ never asked her for her advice. She is .no
part of that decision. Why do you dare criticize and judge her, or

-~even fish for excuses to blame her and then justify yourself. She

has always held only healing for Louise’s, Helen's and your soul,
Have you no gratitude for what she has done for you and your children
in the 1ast 3 1/2 years you have been with her? You are trying to
involve Mother in this so you can try to manipulate her and justify
your own unresolved human consciousness.,

It is completely and totally over between us and you have
no choice but to accept it., It is not open for debate. Under all
the circumstances of your behavior to me in the last 18 months I am
being very generous to offer you what I am at this time. I recommend
you accept it and mail the sigred papers back to me immediately.

If you do not you may receive nothing from me as I feel you
deserve .nothing because ! never had the henefit of a wife, Two
separate attorneys I have consulted in this area said you are enti-
tled to absolutely notning and if I give you anything it is only a
gift. I will dissolve this marriage without any further debate,

‘You tread on dangerous ground when you send the energy you
have to Mother, Monroe, the organization, Linda and me, I want it
to cease immediately. You should be occupying your energy with your
future, not your past,

L
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I, Gregory Mull, husband of Kathlen Mull, hereby
agree that I will not at any future time contest or

TO WHOM IT MAY CONCERN:

object to a Mexican divorce should Kathleen desire one Célyéljéz—
'-aadvag;ees-tu—ho}d~15thleenuharmless*from—anymconaideration

8 C%Zz‘fﬂaﬁi-
as-a—result—thareof. Furthermore, I, Gregory Mull, do

hereby agree not to interfere with or attempt to control
Kathleen's actions hereafter,

recognizing we have unhappy
and irreconcilable differences and now desire to divorce.

—1 ;

Welis Fargo

1210
NATIUNAL ANUIIEZIATION

4104 /
464 CALIFORNIA STRCET OFFICE/SAN FRANCISCO, CA 9 }M / ? "’77__
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Gregory Mull tape L
November 12, 1979 L’p
Part 1 ' :

Transcribed November 14, 1979

Today is November 10, Saturday, and I'm making a report on
Kathleen Eleanor . Hammond Mueller. This week Tuesday, November 6, I visited
Robert Brock at his office and we went to lunch. I wish to verify for myself
the degree that Kathleen has been taking her condemnation and criticism and
udgment of Mother, this organization and myself. :

1. Kathleen called Robert Brock, made the appointment, saw him alone and

made the following comments. Kathleen Mueller made the following comments to
Robert Brock. I will not give them in the exact order as they were given to
me, but as I remember them after having left Robert Brock, I made a list.

I am being as accurate as possible, so that I do not take away or add to
anything that was said. It also may be shortened somewhat, cause conversations
get involved. They are as follows: :

2. That Mother misquoted the Bible on one incident and Kathleen told her of

the error and told her i
any-ﬂmg—ehe-d-rd— She was, only her place to put down, to type whatever she

had given as information.

4. That she does not regard any.of her students as chelas unless they are
permanent staff, that nobody else she considers as chelas, only the very
permanent staff. She looks down on all other people as 1ittle people, as
unimportant. | o : .

7. Kathleen apparently commented on the different ones who have left to
Robert Brock because he made the following comments to me. He asked me the
question if I knew that Jerome Armstrong was doing deprogramming in New York.
I sa1d I knew noth1ng about this. He fe]t,mR@bert*ﬁruehvﬁ&%bﬂwthﬂt”ffﬁ§§§
Al ‘-ndathat»perhaps RAENTERT Was te 1 Tind  the eyt Tandy,
| kkng&%hnk Rory Ingalls was something

i e He a]so wondered about Laura Lea and he sa1d that many
'people left at that time. I don't know how he knew this. [ didn't question
his connection with this, but he mentioned others that had left and figured
there must be something wrong.
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_Gregoﬁy Mull tape
November 12, 1979
Part 1, Page 2

.

7 pecareiote 'g“ . :
was just an out and out 11e that at no point did I counsel with
Mother or Monroe concerning divorcing Kathleen. I only told Monroe I was going
to divorce her. I never asked their advice before the decision was made or
after it was made. It was my decision, and it was mine alone..

: wmmﬁﬂu he ]1—' e

vibrations and talked very sweet to her and she thought it was only because
she had money and she was very i11.

0] aggreciation for what she had done for

12. Robert Brock feels that Kathleen and Edgar have moved to Oakland and
opened an office there where he will practice his real estate business.

13. Kathleen alsc with um, pridersaid that she was very pleased that she could
take Edgar Mueller away from Patricia Brown. This to me is only like biding
her time and waiting to get revenge on Patricia Brown.

14 ooherremroeR expressed a great like for Annice Booth. He felt that
Mother should let people go and that there shouldn't be any hold on them or

anything put on him. He is quest1on1ng Monroe ask1ng him what he was go1ng
to do about his ascen51on and_he d}dn t {um K B :

d1dn t Know whether to be11eve Kath]een or not on these 1ssues I w111 not
comment on my discussion with Robert Brock but it was a heart to heart meeting.
And it was such a warm feeling between us, and understanding, and I felt

that I was overshadowed, that I was doing the right thing by being there with
him. That at the end of the conversation, we must have spent an hour and a

half together. He said that he-was going to make good his $10,000 commitment

to the Church. That he presently did not have a good marriage, but he was

g01ng to stick with it and see if he could work someth1ng from it. His wife

is not.religious, she was raised as a Mormon, and is not interested in anything
that we do. He also agreed that he would come and be my guest sometime to have
lunch or dinner with me, and he felt that sometime in the future he would return
to the teach1ngs I feel it was a very successful meeting.

Robert aiso quest1oned notﬂ;n1y Rory s leaving, ‘Smviarm- O L, Gl

e s wapdhe just brought them up 1n tﬁe conversat1on
and perhaps th1s was brought up by<=SITITIEEMNLO him because Kathleen had very
thoroughly read and had taken the sides of each one that left and did not

s1de w1th Mother g 5 3

; | But I”cannot éay'to what extent'KathTeen discusséd’these
peop]e to nim. But she has to me,

""!;ii:-.i:ﬁ'zl prprvee R ER e S 4 jregre hatamdORHtm
. That. one . t1me.fﬁere Was AN That was ver?“ﬁ1ﬂ“hﬁﬁ“ﬂﬁtﬁéﬁ*ﬁa"“”“‘“”
“Kathfeen get her file out.” Mother called her and told her that she liked her

“
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Gregory Mull tape
November 12, 1979
Part 1, Page 3

9. Robert Brock also made the statement that there was more that Kathleen

said, but it was hard for him to remember all that transpired in their conver-
sation. And now we're going to go to the next day, November 7. I called
Christopher Collason, and he lives outside San Francisco. I was in San Francisco
when I saw Robert Brock and I called Christopher Collason and asked him if
Kathleen Mueller had ta]ked to him. He said yes. He's a man that's 23 years
old. And several years ago I got him off of drugs.

regeailie.and absoluieli loisdeidmiidedaciaaduatiomuaids and he was coming to

th1s last conference but he d1d not come, And aﬁher*ﬂatﬂ*!un‘ﬁud-gQQEEn

But that is not the end of the story, because I 1ntend to
talk to him further. Also he's a friend of Linda Mull, and we both are going
to work with him. He told me things that, similar th1ngs and same things,
that had been said to Robert Brock. He was very passive about the situation
so therefore I had a feeling he didn't tell me all that he knew. But there
was parallel in some of the things that were said, such as Mother changing
dictations, and Mother was mercenary and she was out to get money out of
people and she had no appreciation of what she did and refused to let her
change something where Mother had misquoted the Bible, and she was just to
do what she was told, not to ask any questions, not to comment on anything.

‘10. Also he said that Mother was<interested in power, in her own persona1
power. Because of his passivity I didn't go into trying. to pry out of him
other than you know the fact that Kathleen had talked to him. He's a very
prec10us soul and somebody that I really want to be connected with these teachings.
He's an absolute natural for the“taach1ngs He's a very religious person, a
very good person, very moral and um, I'm hoping that I would be able to get

him to come to another conference.

11. During the t1me of x;amghguis separation from Camelot until the time she
marr1ed, she Twarged e - o

she had called Peter Middendorf and I d1dn t f1nd out unt11 months 1ater that
she had called him. Very similar stories were told to him. I don't have to
repeat specifically what was said to him, and also he's somebody that has sided

in with me, but unfortunately peop]e 115tened to her and it's the1r planted in
their consc1ousness ey = s :

Ivv".*
K

WThat everythmg was contamed in the ib]e an
to send her lessons.

12. r~toryser i IECETVE 3 TeR Rer and T TRET Ty
and I agreed that 1t was best to cut her off from her do1ng th1s w1th L1nda
Shesarvorerie treml inda's mother, and um, came out with all the
stories. It wasn t until 1ater, that-mngxﬁwtfdg‘ug. ey S talks
0 ik *ﬁ:mu&he_gntmdeﬂewgﬁtﬁvheﬂ :

&
go to this horrible Church anymore. Tﬁ1s I could not agree to and then she
decided that it was really a benefit for Linda. She consented to loan me the
money but with a $1,500 dollar interest penalty for doing it, which she was
not going to do before. She also called my sister and brother-in-law in
Oregon on more than one occasion. She also called Patricia Meehan,. had asked

Patricia Meehan to spread the word that they were married. Patricia Meehan
passed her test. She did not do so.
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13. Also talked to Ann Misko to get her mother's phone number. Peggy
Keathley would also have information on people that Kathleen and Edgar did
talk to. There are other people that are on the 1ist that I know that

she talked to that I have not discussed this with. So when a letter is put
out, I would 1ike to give the names of those that should receive the letter
for the rebuttal of what Kathleen is trying to do.

=5200 o I questioned, approx1mate1y $200,
hone, and that it was getting too high,
e to pay targe bills like that. It
and that was the beginning of the end.

sereskdane

and that-tﬁe

h (L0
y"_'\m-.,_,,m—-,,u o hahy l"".“

That was'affé}%sheﬁleft

16. I have known Kathleen for 12 years. And it's been a stormy 12 years.
She's a woman that I have loved, but because of her emotional disturbance,
her neurosis, we've never rea11y been able to get along. Kathleen is*a Virgo
and very violent in her attitude, in her emotional body and very hard to
reach. She also runs hot and cold, where she can be very kind and loving,
and then just very mean, and have no regard for her meanness. Her attitude
toward me is something that I would consider my karma and towaird others I
could not interfere, but to Mothér 1t was so gross and so unaust1f1ed that

it had to be exposed

17. T would like to quote a paragraph from a letter that I wrote to Mother

on May 8, 1979. I would think she, referring to Kathleen, would respect you
Mother for all you have done for her and her children and bringing us together
in marriage, which was her big quest. 1 feel alright having married her,
something was trying to be fulfilled. But it did not work out thusly. I
learned alot about myself. 1I'm grateful it happened and I am grateful it is
over. MNow Kathleen wants to blame Louise and me for her karma. I do not

want to carry her karma anylonger.

T \he saw her chaldren at meal t1me ma1n1y and as far as I know now
s1nce she s been married, from what I hear, she's with neither one of her
children. Helen is in Mcntana with an uncle and an aunt. and they are very
dogmatic, fundamentalist Jesus only Christian home, and will go to school
there this year. Louise is in Sacramento and will go to school there.

19. I think it would be important in writing the rebuttal 1etter to d1fferent
people that Kathleen has spoken with to refer to*MotiEyr Ters 1l A4 1979
which was mailed to Kathleen and which tells of Mother's 1ove for Kath1een,

a1so her appreciation and gratitude for.all that she has done. A i

& - ia e wem
i wd = e

33 ’ minTOTrETTT SRS tiedni e e
] And she knows 1t f1rsthand by rece1v1ng personal
gratitude from Mother and then saying that Mother's not grateful immediately
puts the whole thipg in the category of her deceiving other people. It's very
important that she not get by with the deception of other people.
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20. Part of the deception that Kathleen does, is that she'll say something
that she knows, that she does not know, and she will fish thinking that she's
going to expose something, and she never hesitates to do this and she has
always done this. It has been one of her habits. One thing she tried to

do was to say that my daughter, that I, had talked to my daughter about Mother
wanting me to divorce her and that I had you know confided in my daughter that
Mother had said this. This never came up between Linda and myself. But
Kathleen took this 1ie and said to Monroe it happened. And so when the lie

is put out the only thing you can do is to say this is a lie. But it's unfortunate
that it happens, because ears hear it and ears don't know what to think. But
there's been so much deception and so much lying that it has to cease.

21. Kathleen questioned to me that if Gabriel sponsored us and brought us
together in marriage that E1 Morya could not give a dispensation that I was
free to make the decision to remain married or not to be married. Kathleen
has used the Christian thing that you must cater to um, cater to everything
that she would want, otherwise she will use the words and twist the words to
make it fit her needs. She doesn't realize that dispensations are given, that
things change, that we receive things by attainment or else we don't receive
them. So she has questioned the masters Gabriel and E1 Morya and um, &his is
getting a little involved.. -

22. Kathleen has always attempted to revenge and retaliate on anything that
she felt was an injustice. Being on the virgo 1ine of justice she would always
look for injustice in everythings—

23. Kathleen has wanted revenge against this organization, against Mother and
against me, and 1 felt that she would try to hold the organization hostage and
let me prove my love for Mother and for the organization and for the masters,
which would be great, in terms of a settlement because I was selling my property.

24. She sent Louise to a psychiatrist and the psychiatrist in documentation
said that Louise was not suicidal and she was normal. She went to one herself
and got also the same statement. She also went to an attorney, and she told

me if I did not make a generous settlement for securing a home for her, a new
wardrobe, living expenses until she got a job and until she was adjusted in

the outside world, that if I did not make a generous settlement, that she would
then have her attorney come after me. She also asked for a documentation on

my income tax--she knew my income from the year before which was quite high

and she knew I was in the process of seiling my property. She had two ways

to go as I see it. One was gross revenge of trying to hold the organization,
Mother and myself in hostage to try to get a sizeable settlement and the other
way was to have sweet revenge, and that was that she would run off to Mexico,
receive a Mexican divorce and leave the organization that way. That this would
be an instant blow to the organization, to Mother and to me. My hurt has been
what her attitude toward Mother. This is my principle concern at this point
and has been all along.
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25. Kathleen likes confrontation. She would have confrontation with me
if she could, but I cut it clean. I do not want any contact with her.
She doesn't m1nd where the confrontation comes from. She doesn't mind

how much it's stirred up or how long it goes on, she dwells on these things.

26. Annice has made the. statement fhat Kathleen has written to the state
educational board complaining about our Montessori school. She has complained

to me in person about the grading system and str1ctness in several factors
concerning the operation of the school.

27. In a letter dated May 31, 1979 to Mother, Kathleen speaks of, that she

had emp]oyed an attorney that advised her not to signh papers for the dissolution
of the marriage which was my request, because I had money Also in there she
speaks of Louise going to Lucile Yaney.

28. Louise had asked for help because she was suicidal, and it was my
_recommendation that she go to Lucile or Dr. Yaney and that I would pay for
these visits. After Louise started she had second thoughts about doing this.
And Kathleen says that, and this is in the letter.of May 31. She accuses
Lucile of asking 1ead1ng quest1ons to trap and trick her. Like, how.would
you kill yourseif if you were going to do it, and said Louise was not suicidal
and that she is, and Louise said so to Kathleen She said you used that as
an excuse to kick her out, that Mother used this as an excuse to kick Louise
out, and that she is d1sappo1nted in Mother and the organization. Louise
told me after the visit with Luctle which I drove her to myself that she was
suicidal but refused to see Lucile again or talk to me or anyone about it. I
told this to Monroe immediately.

29. Kathleen has also confided in Nancy Johnson about her daughter's suicidal
tendencies. Louise has confessed to me that she has been suicidal most of

her 1ife and she's had a very very bad childhood. Louise one time when I was
discussing with Louise in the cafeteria concerning going to Lucile Yaney and
that she'd missed her appointment and that she should coordinate it and be sure
that doesn't miss any appointments because I have to pay for them whether she
goes or not because the time is there and being used up. I was very kind

about it. Kathleen was present at the time. We were in the dining room and
the next thing I knew Kathleen got up in a huff, went to Louise was not going
to do any more therapy and that she was not going to say thank you to me for
getting her, taking care of her therapy payments. And I said to Kathleen that
Louise didn't owe me a thank you, that I didnot expect a thank you. Kathleen
said you always want a thank you. And so it was just an issue that should not
have come up. [ saw Louise out on the lawn and I told her that she did not owe
me a thank you and [ wanted her to continue going to the Yaneys and that I
couldn't understand what had happened or why her mother was upset about this.
Louise said that when I was going with her mother, and I went with Kathleen,
knew her for 12 years, that every time that I would give the children a

present and then they wouldn't say thank you, that after we parted that her
mother would beat her. I did not know this. Also in the cafeteria when
Kathleen went up to her, she hit her on the shoulder and said you did it again,
you didn't say thank you. And Louise said she had such a block from saying
thank you because she was always beaten if she didn't say thank you and it

was just so hard for her to>deal with that issue. And I assured her that

she did not owe me a thank you and that I would /.1 . N

g
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1. T wanted to let the Yaney's discuss the involvement with Louise and

with Kathleen, In the letter of May 31, I want to read the following.

This is written to Mother. "Kathleén blames you for not letting her talk

to me~-that she is very disappointed in you because you kicked her out after -
being with the Church for 3% years--that the Summit is not loving, that you
are not appreciative of her, what you did to her is not fair. :

2. She told Linda someone in the Bible quoted Jesus' divinity, and Jesus
Toved him anyway and said "blessed are those who do not see yet believe",
that she disagreed with you, that you would send her away because she

doubted your messengership, told Linda to read the Bible and to rely on it
only.

3. She said she couldn't get a job because of her poor wardrobe that was
offered, that one was offered her for $1,200 a month.

4. She said in the phone bill I sent her was a call to my attorney which
was before I talked to you, and that I was then planning with him to divorce
her anyway. This is not true, Mother. It was concerning a client. | was
sueing, but she just wants to méddy up the issues.

5. She said Louise was very happy there with her and her grandmother. Linda

- will mail back the letter to me where Louise ‘says she has problems and speaks
of unhappiness. .Kathleen has.peen hated by every office in the world she

has been in. She takes them all on and justifies her actions. Her mother

will lead her on now because she hates our Church. '

6. Also Kathleen said in the same letter talking to Linda that she laughed
at the end of the conversation with Linda and said to her that she married

me for my daughter and not my money. In our marital settlement agreement

of June 4, item #2 is as follows: "Separation: We agree to live separately
and apart and except for the duties and obligations imposed and assumed under
this agreement, each shall be free from interference and control of the other
as fully as if he or she was single. We each agree not to molest, interfere
with or harass the other." When there is an attack against the organization
or against Mother, and she goes around talking to these people whom I know,
and whom I don't know, she is definitely interfering and harassing me. She's
breaking the agreement. :

7. In the agreement I also agreed to pay for her daughter's school--$439.
Besides the following agreement, I will read from my June 1, 1979 letter to
her. Dear Kathleen, (I will only read certain paragraphs of it). 1 don't
know why you conjure up in your mind that because I sought to help you solve
your probiems that I had some scheme of divorcing you. 1 only realized it
as a possibility the day before you left here. I know we have no foundation...
(he continues reading letter).
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The $500 has been paid and the additional $500 will come through. The divorce
will be final as of December 20th.

8. On June 2, I sent the following letter because the energies were coming
in very strong from Kathleen at that time to me. [ was going through a great
deal of mental, emotional and physical pains and I could tell when she was
thinking about me because these pains were so constant. June 2nd letter fis

very important to Kathleen to clear up the deceptions that she's trying to do.
Dear Kathleen, (read letter)

9. On May 28th, I received a letter from Kathleen and I would like to read

the second paragraph. I do not wish to assume my former name (this is in
conjunction with my asking for the divorce, and one of the things was whether
she wanted to assume her former name or retain my name after she was divorced.
So I will start from the beginning.) (read letter) I wanted to help Kathleen.

I figured that my karma was to be with her no matter what our marriage was
until the rest of my Tife. And it wasn't until I was given the dispensation

by E] Morya that I could dissolve the marriage, that I even could consider it.
And T did want to help her, but the deception is there, and it is a deception
it is an outright 1ie that I contacted my attorney. And this is what we have
to deal with with Kathleen. That was on May 28--that letter--and it wasn't

one week later when she was married. Her word is of little value when she says
that she will be the estranged Mrs. Gregory Mull and will remain so until there
is either a reconciliation or a final decree. She did not wait for the final
decree in California which takés™six months. She signed the marital settlement
agreement on June 19, actually, when she signed it, so it was Tonger than a
week. I had mailed it to her and signed it on June 4, so it was on June 19
that she signed it, and Edgar Mueller brought it to me. He had asked me to
meet bath of them off campus which I refused to do. So he came on campus.

10. Also in our conversation which was not lengthy, he lied to me. And this
was something that was very hard for me to accept--the fact that he would 1lie
to me in our conversation which I found out later was not true. What he said
to my question was--when I had questioned him and said, "do you know what is
going on Edgar?" And he said he has heard nothing from anyone, and he doesn't
want to know anything, and he doesn't know anything. He does not want to be
involved in thé situation at all. He just wants to send Kathleen on her way.
That she needed her passport, and they thought that I had her passport, which
I did not have, and that she was going to get a job in San Francisco. She
needed the passport for that. The fact of the matter was that she had brain-
washed him. Talked him out of the teachings, talked him out of Camelot,
talked him into marriage and talked him into getting this divorce in Mexico
and getting married. Kathleen I would assume would be the ringleader in this
situation.

11. It also should be established that Kathleen received $150 a month from
her husband without fail for many years and Kathleen had this money each month
to use on buying necessities for herself and for her children.

12. The following comments are from notes that I made while I was living here
witlr Kathleen at Camelot. There are things that were, already that she had
said to other people that I will not repeat over in this list. One things that
she did say on the outside to Robert Brock was that a stamp was used with
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Mother's signature. She never mentioned that to me here. Kathleen doubted
the messengership of Mother. She said on a couple of occasions Mother called
her a dummy. And or one occasion maybe, it wasn't a couple of occasions,
one occasion she was a dummy and another occasion she called her stupid. Um,
she also said Mother had a large occult Tibrary. And also that people were
writing in dictations and that Mother was copying from those dictations that
were written in by other people-~that they had received it from ascended masters.
She also said that Mother never accepted anybody else's dictations from
ascended masters as valid. But that she had read these dictations and they
~were very beautiful and they were very similar to the ones given by Mother.
And that she had seen direct quotes from these and that she had of course
seem Mother'*s occult library which would include black magic.

13, She feels that we are brainwashed here and we're treated 1ike prisoners-
of-war. She called this a prison camp. Upon my arrival, I was only here one
day and she told me how much she hated it here. Later I found out in questioning
her she was only here because of her children. '

14. She felt with the diet that we have here that the diet was the same as
they have in prisoner-of-war camps. So, therefore, people are weakgned and
they are easily controlled, and eur diet was geared for this. I tried to

help Kathleen on these issues saying that of course when you eat vegetgarian
food you become more sensitive, and the whole objective is to become sensitive
to the will of God and to be controlled by God, and that nobody here is trying
to control us. We have a job-%e~do. Ue're doing the job, we're doing the
best we can.

15. She said that everybody 1ives in fear of each other. That everybody's
afraid that somebody's going to rat on them if they say something or do
something, and that we are controlled by fear--fear of Mother, and that every
time somebody leaves that there is an expose on that person and everybody
doesn't want to have that expose so therefore they don't leave. It doesn't
quite add up to me, but it did to her apparently.

16. She questioned to me repeatedly the credibility of the messengers, of
Mother, the messenger, not the messengers, but as Mother as the messenger,

17. She was jealous of Mother seeing her children and she felt that shg
couldn't, although she did see her children at dinner. She did spend time with
them, She was very busy, of course, with her job with Mother.

18. She was jealous because Mother took a trip, a vacation to Hawaii, and she
was very jealous of that, that she could not do the same thing.

19, Kathleen tried to talk me out of the teachings. It was very clever

the way she would do it. It wasn't that she was trying to take me away from
God, she was saying that we should look into other organizations and you know
Tike Baptist.Church or some other churches and that this was really too severe
and too strict., And that she felt that we could serve and do better some
place else.
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20, She also said that she felt that what she was doing here for Mother
was not important at all. She was not serving the planet by serving Mother,
that she should be out working for a politician. I let her know I thought
that was absolutely ridiculous. That the position she had was the highest
position on the planet. And that she should really, as a secretary to
Mother was a very high position, and that she should really honor it.

21. She. told me things that were not true.  Like if we were at a conference,

or nat at a conference, but if we were at, 'you know, had meetings or worked

late at night that we were not allowed to get sleep. Like if you had two

hours sleep that that was all you'd get. And I said well I couldn't understand
that, that I would need six hours sleep. And so one time when I had to stay

up late working, I got six hours sieep, and I found out later that it was alright
when 1 told her that I was going to do it, that I wasn't any good to anybody

if 1 didn't get six hours sieep, that there was exceptions to this, but as

a general rule that it was necessary, and I found out that this was acceptabie
to the organization. :

. 22. Many things were said to Linda, 1ike she would hate it here, not to come
to school here, That it would_be too hard to adjust. Linda came.down one

time with tennis rackets, and she practically cailed her a fool, said nobody
ever played tennis here, nobody ever did any sports or anything, we did nothing
but work, it was nothing but a slave camp. O0f course this, you know, Kathleen
with her position in saying this to Linda was something that just, you know
she-didn't know what to thinks—Linda's always been , you know, objective, and
Linda's been with me for the last 18 conferences.

23. Mother refuses to let her correct mistakes that Mother makes. Mother
misspells words also. ’

24. She 1ives in fear of being run down.

25, . Kathleen would complain and complain on the issue that Helen was
suffering with pain from her teeth. And so I called her father and tried to
work out that I'd pay half and he'd pay half, and she said it's going to cost
hundreds of dollars. And I went through this whele big emotional thing:

And then one day I sat down with Helen and said Helen, let's talk about

your teeth, Oh, my teeth don't bother me. Sometimes, once a month, they
pain me, but it's no big thing. I don't need anything done with my teeth.
They're just crooked and my mother doesn't like it that they're crooked.

And so I confronted them together, and of course Kathleen was very furious
with Helen. She said that that was not so.

Kathleen did not want to be Mother's secretary. She probably was honored at
first and accepted the challenge. 1[I begged Kathleen to ask for a transfer

to anotheyr department. [ assured her it was perfectly alright to be in

the same organization in another department, and if she couldn't take it, she
couldn't take it, and that was all there was to it. And, but she did not

want to do that. She wanted to leave. She wanted to léave as soon as possible.
She wanted for me to get a home or an apartment in the neighborhood. She

did not want to work anymore. She wanted to stay at home and be a housewife
and have her children with her,
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27. She had planned on leaving as of the time that Louise graduated

from high school. She said that would be her last day, and that she would
give Mother two weeks notice. And I told her that I felt that that was

not sufficient, that she should, that out in the world she would give a
month's notice, or even much longer because, because somebody may have to
be trained for the job, that it would not be fair to Mother to spring it

on her as a two weeks notice. She wanted me to promise that I would leave
with her. 1 told her I would not promise such a thing. That I had a
commitment to do Architecture, that I love being here and that I would keep
that comitment. She tried to get commitments out of me that at the end of
one year, at the end of two years that I would promise to leave, and I said
I could not promise anything. I didn't know--my consciousness at that time

so that it would not be fair to me or to her to promise something that I
probably couldn't keep. '

28. Kathleen never bothered to explain details of things that I needed

to hear, that when you're on the outside you don't hear. Like, that when
during a conference you don't leave during a conference unless it's just
absolutely necessary like I wanted her to go out to -eat with me and she
said no, we -just stay here, it's like we're punished. - We can never get off.
But [ found out later that there are reasons for these things such as you
have the Tight contained within you and you go out into the world and you
can dissipate it, and during the conference you would need to be garnering
of the light by staff members, and so maybe going out to dinner would not
be the thing. But these things were never explained to me, they were only
given to me in a negative foF:

29, 1 spent years hearing complaints about the organization. I loved

Mother, I loved the teachings. 1 never missed a day decreeing in the last
six years. And so, I just let it pass, and just said well I will never go
on staff. And of course, I was the one that was the most sSurprised to find
that I really did adjust and I really did like it. And this was much to
Kathleen's disappointment. :

30. I feel that Edgar Muelier was on the fence. He didn't know whether he
wanted to be here or not be here. And she would be an absolute natural

to talk him out of the teachings and--cause she doesn't care what she says,
she doesn't have a conscience. Kathleen is a person that--she would come
up at night and before we'd go to bed she would complain about somebody--
just absoiutely run them down and just be emotional about it, jump in bed,
go to sleep immediately, no tube of light, no prayer, no nothing, just--
that would be it, and I just couldn't believe it, and this was the way it
was every night. I would question her from time to time, not very often you
know. Aren't you going to do your tube of light? Why would you go to bed
with having those feelings? Of course I would be in the same room, but I
did my tube of light.

31. She said that Monroce and Mother read books on militarism, how to
control people and that the whole thing was set up here for that type of
thing--for a totalitarian commune. And I disagreed with her and told her
that these people, you look at them and they are so beautiful. The light
is there nobody's interested in gossiping, everybody is friendly and kind,
and even with their human consciousness, consciousnesses, we get along
very well and that these are really, really beautiful people.
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32. She accuses Mother of practicing what she says that other people
musn't practice. That she is very hateful, that she has criticism,
condemnation and judgment of other people. That she's mean, abusive,
Tooks down at people., She has no gratitude for anything. She says
that Mother constantly changes her mind, denies saying things after she

says them, she's angry, mean, cuts everyone viciously. Mother blames
everyone but herself. - '

33. .1 told Kathleen that I felt that if she would go to Mother as this
being a problem, hers, Kathleen's, that Mother would be the first to help
her, forgive her, and that if she would not do that she should go to the
Yaneys. She felt that the Yaney's would tell Mother if she went to the
Yaneys. And I told her that she could ask them to not tell Mother, it
could be worked out as a joint project. That Mother would agree to her
getting therapy to solve her problems, and in the future it could come out
when it was resolved. On several occasions [ asked Kathleen to get help,
and on-one occasion I told her that she was not going to make it unless
she got help from Mother or from Lucile Yaney or Ralph Yaney. She disagreed
with me that she even needed the help, and was becoming more and more
neryous, more and more mean, and on one occasion we were out walking and
she just said shut up -, mind your own business. Well, this, she was
always trying to get me to get off the subject, when I would get on it,
and T would get off of it for a few days and then I would realize that
something would have to be done so I would try to get her to get help,

but it didn't work, b—

34. One time we were eating with Helen, and I said to Helen, how would

you like to go to public school? And she said I wouldn't like that at all.
And 1 said do you like it here? And she said yes I like it very much.. I
said Kathleen you've been telling me that she does not like it here, that

she hates it here, and that she wants to go to public s..o00l. And Helen

just out and out said, Mother you are always trying to talk me into disliking

1t here and saying that I would Tike public school. 1 refuse to go to

public school, I don't want to go to public schools and I don't know why
you're doing this to me and saying this to Gregory that I don'tlike it here
when I love it here and I don't want to be any place but here. And if you
went out and got a job in the world which you've talked about doing, you're
not going to find any better deal then you have here. Of course this was the
same thing I was saying to Kathleen too, that it would be an equivalent.
We had figured it up. It would be an equivalent of $1200 a month for. her
to have her children here going to school.

35. Kathleen said that Muther wes mere 1ike ¢ Gemini than the signs that
she has because she was always changing her mind. She accused Mother of
resentment, revenge, and retaliation,

36. Kathleen had a way of talking to people where she was either very

strong and very dynamic to get her point across, or she would use sweet talk,
very, very sweet, persuasive talk. This was her way of manipulating people
to see, her, the way that she saw things in her own eyes.
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37. 1 once went with Kathleen, before we came into the teachings to a

Jack Schwartz conference in Oregon, and there were 300 people there, and
she got the entire organization turned against me, and I was i11 in bed
for four days because of their vibrations towards me, not knowing what
black magic'was, I just thought that I got 111, and Kathleen has Just taken
on anybody and everything and she prides herself in saying that she's not
afraid of anything except bears and spiders.

38. For Kathleen to try to talk me out of the teachings, was something
that I couldn't really consider and I considered Kathleen's attitude
towards Mother, toward people around her and myself as being the product
of being neurotic. Kathleen has certainly the virtue of being able to
work hard. She has the virgo ability of being a good worker, but her ‘ |
attitude is something else. And I considered that she was neurotic and "t
that she needed help and if she could not the help from the teachings, |
reading the teachings, from the decrees, that the final resort was to have
therapy. And that therapy would be very good for her. She could not see
this, so therefore nothing could be done about this. I have no animosity,
no hate, no 111 will, for Kathleen or for Edgar Mueller. I wish them well,
I Teave the judgment to God and I have always loved Kathleen. I still love
her, but it is over. After a 12 year cycle and this is enough. There

is no way that I could go on with her, unless she had tried. If Kathleen
had tried with trying to do what was right with therapy or correcting

the situation with Mother, I would have never considered divorcing her.

I would have accepted what I considered not a good marriage, as my duty,
and my karma. I wish her soul well, and I hope that her soul makes it.

And T do hope that she backs off from her vendetta to Mother, to me, to
this organization, to the maSTeérs.

Attached with these tapes will be letters of documentation where
you can read them and you can take out what you feel that you would want
to make cirect quotes, to make up a rebuttal letter to the people that she
written to. As I have said before, I would 1ike to be able to present a
list of people that I know that she has talked to, so that we can try to
stop this thing, and correct the consciousnesses of those whom she has
spoken with. I would also like to have both of these tapes returned to
me and Susan Eljzabeth has promised to do so, and I will keep it for my
record or I will erase it. Thank you.




